
 Skaeve Huse. Een heet hangijzer in Ede. De pers spreekt consequent van ASO woningen en ergens in de 

gemeentelijke stukken is de term woonterroristen gebezigd. Verder wordt steeds de gepaste afstand tot 

andere woningen en functies benadrukt, de mogelijke stank en geluidsoverlast + het feit dat de bewoners 

toch vooral hoofdroutes moeten lopen en bij voorkeur niet door de wijken gaan.  

 

Boodschappen die blijven hangen en die de zaak geen goed doen. Dan is het niet vreemd dat 

omwonenden en belanghebbenden van de beoogde locaties huiverig zijn en zich verzetten. Zij hebben 

hiervoor ook vaak heel begrijpelijke en valide argumenten. Zo worden de weinige bewoners rondom 

locatie Kievitsmeent langzamerhand ingesloten door het bedrijventerrein en de mogelijke komst van nog 

weer een mestverwerker, waardoor de Skaeve Huse mogelijk als de spreekwoordelijke druppel worden 

ervaren…. 

 

De doelgroep van Skaeve Huse zijn echter geen criminelen. Het zijn mensen die het helaas flink minder 

getroffen hebben in het leven en dit leven niet zo goed in de hand hebben als de gemiddelde mens. Die 

onaangepast zijn en bijv. niet tegen teveel prikkels kunnen.  

 

Via Skaeve Huse projecten in Denemarken en Nederland (Tilburg, Nijmegen, Utrecht, Amsterdam, 

Kampen, Almere) is gebleken dat deze mensen gedijen bij rust en afstand van, maar wel in verbinding 

met, de maatschappij. Ze zien hun Skaeve Hus als een stabiel toevluchtsoord en ervaren voor het eerst in 

vaak lange tijd kwaliteit van leven. In de wijken neemt de overlast af en ook gemeenten, 

woningcorporaties en hulpverleners zijn positief over de Skaeve Huse.  

 

Onze fractie realiseert zich dat het moeilijk is om tegen eenmaal ontstane negatieve beeldvorming in te 

gaan maar mogelijk kan het college hier vanavond nogmaals duidelijk maken om wat voor mensen het 

eigenlijk precies gaat. Wij vinden het jammer en een gemiste kans dat er geen ervaringsdeskundigen 

vanuit andere steden zijn uitgenodigd bij de twee informatiebijeenkomsten. Deze hadden mogelijk 

kunnen bijdragen aan een meer realistisch beeld. 

 

Om in aanmerking te komen voor huisvesting in Skaeve Huse, moeten kandidaten afspraken kunnen 

nakomen en niet gewelddadig zijn. Verder komt er een uitgebreid beheerplan waarin omwonenden nauw 

worden betrokken. Onze fractie pleit voor een beheerder die dagelijks langskomt, inspecteert en zonodig 

aanvullende hulp inroept en die daarnaast, zoals toegezegd, 24/7 bereikbaar is.  

 

Er ligt ook een toezegging dat het project in een uiterst geval, indien ernstige overlast wordt opgeheven. 

Voor ons zijn beide locaties, dus zowel Lunterseweg als Kievitsmeent een optie. De Lunterseweg 

(variant I) lijkt zelfs aantrekkelijker. Zowel qua kosten als voor wat betreft de omstandigheden voor de 

bewoners. De eventuele negatieve impact op de toekomstige wijk Kernhem Noord lijkt ons als het al het 

geval is beperkt. Voor wat betreft de mogelijke routes door de wijken: wij denken niet dat dit een groot 

probleem hoeft te zijn. Bovendien kunnen bewoners dit ook vanuit de Kievitsmeent doen. Zij zijn 

immers vrij om te gaan waar ze willen. 

 

Voor onze fractie is het vooral zaak dat er een knoop wordt doorgehakt, dat er voor iedereen zekerheid 

komt en dat er een locatie komt voor deze doelgroep. Wel graag in afstemming met omwonenden en 

andere belanghebbenden en met oog voor wat zij nodig hebben. 

 

Ellen Out, Fractievoorzitter GroenLinks Ede 
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